



To: The Honourable Marco Mendicino, Minister of Public Safety
The Honourable Marc Miller, Minister of Crown–Indigenous Relations
The Honourable Nathan Cullen, B.C. Minister of State for Lands and
Natural Resource Operations

Cc: The Right Honourable Justin Trudeau, Prime Minister of Canada

Date : Tuesday November 30th, 2021

Dear Ministers Mendicino, Miller and Cullen,

Climate Action Network Canada and the signatories below strongly condemn the violent intervention of the Royal Canadian Mounted Police on Wet'suwet'en territory, and call upon you to immediately withdraw the RCMP from the area and to completely halt the construction of the CGL pipeline until the free, prior and informed consent of Wet'suwet'en hereditary chiefs is given.

At a time when what is currently called British Columbia is suffering from devastating and heartbreaking impacts of yet another climate-related disaster, it is deeply disturbing that a militarized police force supported by taxpayer dollars, whose mandate is to keep the peace, is instead violating the peace by forcing through corporate-owned fossil fuel infrastructure on sovereign Indigenous territory.

We stand in solidarity with the Wet'suwet'en People and Indigenous land defenders from coast to coast to coast.

We remind the federal and British Columbian governments that they have enshrined the United Nations Declaration on the Rights of Indigenous People (UNDRIP) in legislation. We once again ask that the government fully and sincerely implement UNDRIP, paying special attention to Articles 3, 18, 19, and 25, including respecting the promise to require full free, prior, and informed consent for any and all new energy projects, regardless of jurisdiction or degree to which a project is already complete.

Both the federal and British Columbia governments regularly express their dedication to both climate action and reconciliation, yet undermine both by condoning the ongoing violence against Indigenous land defenders. Climate action cannot be separated from the broader project of Indigenous self-determination and decolonization.

Sincerely,

Climate Action Network – Réseau action climat Canada
Foundation for Environmental Stewardship
ENvironnement JEUnesse
Stand.earth

Climate Action Network Canada – Réseau action climat Canada

305 - 75 Albert Street | Ottawa, ON | K1P 5E7 | Canada
Tel: +1 343 633-4701 | info@climateactionnetwork.ca
www.climateactionnetwork.ca | [@CANRACCanada](https://twitter.com/CANRACCanada)

Climate Emergency Unit
Équiterre
Climate Reality Project Canada
350.org
KAIROS: Canadian Ecumenical Justice Initiatives
Fondation David Suzuki
Wilderness Committee
West Kootenay EcoSociety
Canadian Association of Nurses for the Environment
The Global Sunrise Project
Clean Air Partnership
Vigilance OGM
Mères au front / Mothers Step In
Front commun pour la transition énergétique
Toronto350
TerraVie
Environnement VErt Plus
Regroupement vigilance hydrocarbures Québec
Fridays For Future Toronto
Ferme Résilience
Green Majority Radio
CVH
SOS Territoire
University of Toronto Environmental Action (UTEA)
Greenpeace Canada
AQOCI
Fondation Rivières
Council of Canadians - Le Conseil des Canadiens
Action Environnement Basses-Laurentides
Leadnow
Ecojustice Canada
Mouvement d'éducation populaire et d'action communautaire du Québec
Climate Strike Canada
Canadian Association of Physicians for the Environment
National Union of Public and General Employees (NUPGE)
Climate Justice Saskatoon
Climate Caucus
Environmental Defence
Toronto350.org
Green 13
Seniors For Climate Action Now!



Climate Action Network Canada – Réseau action climat Canada

305 - 75 Albert Street | Ottawa, ON | K1P 5E7 | Canada
Tel: +1 343 633-4701 | info@climateactionnetwork.ca
www.climateactionnetwork.ca | [@CANRACCANADA](https://twitter.com/CANRACCANADA)



À : L'Honorable Marco Mendicino, Ministre de la Sécurité publique
L'Honorable Marc Miller, Ministre des Relations Couronne-Autochtones
L'Honorable Nathan Cullen, Ministre d'État chargé des Terres et des
Ressources naturelles de la Colombie-Britannique

Cc : Le très honorable Justin Trudeau, Premier ministre du Canada

Date : le 30 novembre 2021

Chers ministres Mendicino, Miller et Cullen,

Le Réseau action climat Canada et les signataires ci-dessous condamnent fermement l'intervention violente de la Gendarmerie royale du Canada sur le territoire des Wet'suwet'en, et vous demandent de retirer immédiatement la GRC de la région et d'arrêter complètement la construction du pipeline CGL jusqu'à ce que le consentement préalable, donné librement et en connaissance de cause, des chefs héréditaires Wet'suwet'en soit donné.

À l'heure où ce qui est présentement nommé la Colombie-Britannique subit les effets dévastateurs et déchirants d'une nouvelle catastrophe climatique, il est profondément troublant de constater qu'une force de police militarisée, financée par les contribuables et dont le mandat est de maintenir la paix, viole cette même paix en imposant des infrastructures d'énergies fossiles appartenant à des entreprises sur un territoire autochtone souverain.

Nous sommes en solidarité avec le peuple Wet'suwet'en et des défenseur.euse.s autochtones des terres d'un océan à l'autre.

Nous rappelons aux gouvernements fédéral et de la Colombie-Britannique qu'ils ont enchâssé la Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones (DNUDPA) dans leurs législations. Nous demandons une fois de plus au gouvernement de mettre en œuvre pleinement et sincèrement la DNUDPA, en accordant une attention particulière aux articles 3, 18, 19 et 25, notamment en respectant la promesse d'exiger le consentement préalable, donné librement et en connaissance de cause, pour tout nouveau projet énergétique, quelle que soit la juridiction ou le degré d'avancement d'un projet.

Les gouvernements fédéral et de la Colombie-Britannique expriment régulièrement leur engagement en faveur de l'action climatique et de la réconciliation, mais sapent l'un et l'autre en tolérant la violence actuelle contre les défenseur.euse.s autochtones des terres. L'action climatique ne peut être séparée du projet plus large d'autodétermination et de décolonisation des Autochtones.

Climate Action Network – Réseau action climat Canada
Foundation for Environmental Stewardship
ENvironnement JEUnesse
Stand.earth

Climate Action Network Canada – Réseau action climat Canada

305 - 75 Albert Street | Ottawa, ON | K1P 5E7 | Canada
Tel: +1 343 633-4701 | info@climateactionnetwork.ca
www.climateactionnetwork.ca | [@CANRACCanada](https://twitter.com/CANRACCanada)

Climate Emergency Unit
Équiterre
Climate Reality Project Canada
350.org
KAIROS: Canadian Ecumenical Justice Initiatives
Fondation David Suzuki
Wilderness Committee
West Kootenay EcoSociety
Canadian Association of Nurses for the Environment
The Global Sunrise Project
Clean Air Partnership
Vigilance OGM
Mères au front / Mothers Step In
Front commun pour la transition énergétique
Toronto350
TerraVie
Environnement VErt Plus
Regroupement vigilance hydrocarbures Québec
Fridays For Future Toronto
Ferme Résilience
Green Majority Radio
CVH
SOS Territoire
University of Toronto Environmental Action (UTEA)
Greenpeace Canada
AQOCI
Fondation Rivières
Council of Canadians - Le Conseil des Canadiens
Action Environnement Basses-Laurentides
Leadnow
Ecojustice Canada
Mouvement d'éducation populaire et d'action communautaire du Québec
Climate Strike Canada
Canadian Association of Physicians for the Environment
National Union of Public and General Employees (NUPGE)
Climate Justice Saskatoon
Climate Caucus
Environmental Defence
Toronto350.org
Green 13
Seniors For Climate Action Now!



Climate Action Network Canada – Réseau action climat Canada

305 - 75 Albert Street | Ottawa, ON | K1P 5E7 | Canada
Tel: +1 343 633-4701 | info@climateactionnetwork.ca
www.climateactionnetwork.ca | [@CANRACCANADA](https://twitter.com/CANRACCANADA)